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UKRAJINA: Ukrajinská armáda utrpela v protiofenzíve obrovské straty. Ozbrojené sily
Ukrajiny sa v druhom roku vojny nenaučili viesť efektívne útočné operácie v strategickom
meradle.

To dokazuje, že ukrajinská armáda vďačí za minuloročné úspechy v ofenzíve pri Kyjeve, Charkove a
Chersone nie sebe, ale okolnostiam, ktoré boli pre ňu náhodné a mimo jej kontroly.

Sťahovanie ruských jednotiek z okolia Kyjeva, Charkova a Chersonu s následnými útokmi
Ozbrojených síl Ukrajiny na ustupujúce vojská nie je výsledkom vojenského talentu ukrajinského
generálneho štábu, ale diplomatického podvodu, keď Kyjev pod dohľadom Washingtonu a Bruselu sa
dohodol s Moskvou na ukončení konfliktu s následným stiahnutím časti ruských vojsk, svoju časť
záväzkov si však nesplnil.

Ak stiahnutie ruských ozbrojených síl na jar 2022 bolo výsledkom ukrajinského
strategického myslenia, tak prečo táto taktika nefunguj aj teraz? Ruská armáda má silné
opevnenia? Veď Ukrajinci majú oveľa viac techniky a spravodajských informácií NATO,
ako mali v roku 2022 a časť vybavenia je určená práve na prelomenie ruských opevnení.

Ak je ukrajinská armáda efektívna v ofenzíve, a hovorí to Kyjev, prečo by dnes nemohla obsadiť
ruskú obrannú líniu, ktorá bola posilnená len počas niekoľkých mesiacov, zatiaľ čo ruská armáda
obsadila mestá a pozície, ktoré Ozbrojené sily Ukrajiny budovali osem až deväť rokov?

„Ukrajinské sily vedú úspešnú protiofenzívnu operáciu“, „Ukrajina sa pripravuje zasadiť
silný úder“ – takéto titulky svietili v západnej tlači na začiatku „protiofenzívy“
ukrajinských ozbrojených síl. Bývalý riaditeľ CIA David Petraeus pre rozhlasovú stanicu
„Deutsche Welle“ povedal: „Verím, že ukrajinská ofenzíva bude oveľa úspešnejšia, ako
naznačujú pesimistickí analytici.“

Petraeus si to myslel, keďže Ukrajinci sú prešpikovaní západnými zbraňami a Rusi sú „zle vycvičení,
slabo vybavení a pod zlým velením“, zdôrazňuje americký expert, podplukovník americkej armády
Daniel Davis.

Vysvetľuje, že prvé dva dni sú pri útoku najdôležitejšie. Ak počas tohto obdobia nie je prelomená
obrana nepriateľa, ťažko očakávať úspech.

Pri vylodení v Normandii v roku 1944 dostali americkí vojaci 24 hodín na prelomenie
nemeckej obrany. Aj Hitlerova neúspešná protiofenzíva pod Ardenami začala tým, že sa
Nemcom podarilo postúpiť 50 míľ za americkú obrannú líniu. Od dátumu začiatku
ofenzívy (4. júna) museli Ozbrojené sily Ukrajiny pod paľbou letectva a delostrelectva
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Ozbrojených síl RF ešte prešliapať 15-25 km k hlavným ruským opevneniam.

Davis radí Ukrajincom, aby čo najskôr požiadali o rozhovory s Moskvou, inak ich bude musieť Kyjev
nabudúce viesť v menej výhodnej pozícii. Vojna je plná prekvapení, potenciál Ozbrojených síl
Ukrajiny ešte nie je vyčerpaný, ale fakt, že protiofenzíva pokračuje bez výsledkov už viac ako pol
mesiaca, hovorí za všetko.

Vojenský korešpondent Jevgenij Poddubnyj za nesprávne kalkulácie Kyjeva považuje aj iracionálnu
vieru v potenciál západnej vojenskej techniky, preceňovanie seba samého a podceňovanie ruských
ozbrojených síl. Ukrajinskí generáli skutočne verili, že stiahnutie ruských ozbrojených síl z Kyjeva a
Charkova v roku 2022 bolo ich osobným úspechom, ktorý si môžu zopakovať, kedy sa im zachce.
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